
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr VIII/19
z sesji Rady Miasta Racibórz

 z dnia 26 czerwca 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2019 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 20:09 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr VIII/107/2019 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania.
2. Uchwała Nr VIII/108/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2018 rok.
3. Uchwała Nr VIII/109/2019 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2018 rok.
4. Uchwała Nr VIII/110/2019 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.
5. Uchwała Nr VIII/111/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
6. Uchwała Nr VIII/112/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała Nr VIII/113/2019 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.
8. Uchwała Nr VIII/114/2019 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zarządzenia 

poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego na terenie Miasta Racibórz w 
drodze inkasa, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.

9. Uchwała Nr VIII/115/2019 w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.
10. Uchwała Nr VIII/116/2019 w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez 

Gminę Racibórz.
11. Uchwała Nr VIII/117/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/461/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia

27 września 2017 r. w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu.
12. Uchwała Nr VIII/118/2019 w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu.
13. Uchwała Nr VIII/119/2019 w sprawie nadania statutu jednostce organizacyjnej pod nazwą: „Arboretum 

Bramy Morawskiej” w Raciborzu.
14. Uchwała Nr VIII/120/2019 w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.
15. Uchwała Nr VIII/121/2019 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.
16. Uchwała Nr VIII/122/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu, 

położonych w Raciborzu przy ul. Koszalińskiej.
17. Uchwała Nr VIII/123/2019 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od osób fizycznych, nieruchomości 

położonej w Raciborzu przy ul. Gliwickiej.
18. Uchwała Nr VIII/124/2019 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

umów dzierżawy nieruchomości przeznaczonych na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonych w Raciborzu przy ul. Dąbrowskiego 1, ul. Dąbrowskiego 3-5, ul. Stalmacha 
13, ul. Długiej 40, ul. Długiej 42, ul. Pracy 15-17, ul. Opawskiej 78-80 i ul. Stalmacha 7a.

19. Uchwała Nr VIII/125/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do Raciborskiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o w Raciborzu prawa własności nieruchomości 
gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej.

20. Uchwała Nr VIII/126/2019 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Racibórz.

21. Uchwała Nr VIII/127/2019 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

22. Uchwała Nr VIII/128/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

23. Uchwała Nr VIII/129/2019 w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.
24. Uchwała Nr VIII/130/2019 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza.
25. Uchwała Nr VIII/131/2019 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Biura Obsługi Prezydenta Marcin Wojnarowski
 Radca Prawny Piotr Janas

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

 Przewodniczący Rady Leon Fiołka dokonał otwarcia VIII sesji Rady Miasta Racibórz, witając 
prezydenta miasta i jego zastępców, zebranych radnych,  pracowników urzędu i jednostek miasta oraz
mieszkańców obecnych na sali i tych korzystających z transmisji internetowej. Następnie stwierdził, 
że obecnie na sesji jest obecnych 21 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał.
Następnie Przew. RM Leon Fiołka przedstawił wnioski o zmianę porządku obrad:
1. Wniosek Prezydenta Miasta o wycofanie z porządku obrad projektu Uchwały w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.
2. Wniosek Prezydenta Miasta o włączenie do porządku obrad projektu Uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej.
3. Wnioski Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad następujących 

uchwał:
1) Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza.
2) Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza.

 Radny Piotr Klima przekazał, że na ostatniej sesji prosił o zaproszenie na sesję właściciela Eko – 
Okien, w związku z tym zapytał czy właściciel Eko – Okien będzie obecny dzisiaj na sesji. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że ze względu na bardzo obszerny porządek obrad zaproszenia nie
wystosowano. Następnie z uwagi na brak innych wniosków zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia wniosków i ustalenia porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
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Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner 

Rada przyjmując wnioski przyjęła następujący porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Raport o stanie Miasta Racibórz w roku 2018:

1) Przedstawienie raportu.
2) Debata nad raportem.
3) Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania.

5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2018 rok.

6. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2018 rok.

7. Uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.
8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2) Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Raciborzu.

9. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku
od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego na terenie Miasta Racibórz w drodze inkasa,
określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.

10. Raport monitoringowy Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na lata 2015 – 
2020.

11. Uchwała w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.
12. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Racibórz.
13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/461/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 

września 2017 r. w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu.
14. Uchwała w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu.
15. Uchwała w sprawie nadania statutu jednostce organizacyjnej pod nazwą: „Arboretum Bramy 

Morawskiej” w Raciborzu.
16. Uchwała w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.
17. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu, położonych w 

Raciborzu przy ul. Koszalińskiej.
19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od osób fizycznych, nieruchomości położonej 

w Raciborzu przy ul. Gliwickiej.
20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 

dzierżawy nieruchomości przeznaczonych na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonych w Raciborzu przy ul. Dąbrowskiego 1, ul. Dąbrowskiego 3-5, ul. 
Stalmacha 13, ul. Długiej 40, ul. Długiej 42, ul. Pracy 15-17, ul. Opawskiej 78-80 i ul. Stalmacha 
7a.

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do Raciborskiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o w Raciborzu prawa własności nieruchomości 
gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej.

22. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.
23. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
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właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
25. Uchwała w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.
26. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza.
27. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza.
28. Wolne wnioski i informacje.
29. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że w protokole brakuje końcowego ekscesu przez zamknięciem 
obrad, tj. wystąpienia radnej Zuzanny Tomaszewskiej. Uznał, że w protokole powinny zostać ujęte 
energicznie wypowiedziane przez radną słowa. Po drugie radni domagają się aby radna z tą samą 
energią przeprosiła za te słowa.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że wówczas nie udzielił głosu radnej Zuzannie Tomaszewskiej 
więc były to słowa poza protokołem. 

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że nie nastąpiło jeszcze zamknięcie sesji, a na nagraniu wszystko 
słychać. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że było to w trakcie zamykania sesji. 
 Radny Henryk Mainusz jeszcze raz poprosił o uzupełnienie protokołu o słowa radnej Zuzanny 

Tomaszewskiej, które słychać na nagraniu.
 Radny Paweł Rycka podobnie jak radny Henryk Mainusz uznał, że słowa te padły zanim Przew. RM 

zamknął obrady. Podobnie też jak radny Henryka Mainusz oczekuje przeprosin radnej za te słowa.
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że nie ma problemu aby do protokołu zostały dopisane 

słowa, które słychać na nagraniu. Następnie dodała, że jeżeli któregoś z radnych tymi słowami  
uraziła to bardzo przeprasza. 

 Przew. RM Leon Fiołka zamykając dyskusję zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz z dopisaną wypowiedzią radnej Zuzanny 
Tomaszewskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Anna Ronin – przy czym radna była obecna na sali ale nie zagłosowała.

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Jednocześnie przekazał, że Straż Miejska w ramach kontroli 
prewencyjnych na zgłoszenie mieszkańców przeprowadziła 3 kontrole spalania paliw stałych pod 
kątem spalania odpadów i paliw zabronionych, przy czym nieprawidłowości nie ujawniono. 
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4. Raport o stanie Miasta Racibórz w roku 2018:

1) Przedstawienie raportu.

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że ze względu na to, że jest to 
pierwszy raport, został on przygotowany w oparciu o wzór opracowany przez Związek Miast 
Polskich. Ustawa określiła, że w raporcie należy ująć realizację polityk, programów i strategii 
wdrażanych przez miasto, realizację uchwał Rady Miasta oraz realizację zadań w ramach budżetu 
obywatelskiego. Dalej podkreśliła, że ustawa umożliwia mieszkańcom zgłoszenie się do debaty nad 
raportem. Z uzyskanych jednak informacji Biura Rady Miasta wynika, że żaden mieszkaniec nie 
zgłosił się  do dzisiejszej debaty. Następnie w formie prezentacji przedstawiła elementy Raportu o 
stanie Miasta Racibórz w roku 2018, a więc charakterystykę ogólną wraz z danymi demograficznymi,
informacje o politykach i programach realizowanych przez miasto, realizację uchwał Rady Miasta, 
część analityczną ukazującą efekty działań prowadzonych w 2018 roku, w tym zadań w ramach 
budżetu obywatelskiego. Na koniec poprosiła o wszelkie uwagi i spostrzeżenia, które będą cenne przy
przygotowywaniu następnego raportu ale przede wszystkim do uformowania nowych polityk i 
strategii.  

2) Debata nad raportem.

 Radna Ludmiła Nowacka wskazała, że w strategii jest mowa o rozwoju Państwowej Wyższej Szkoły 
Zawodowej w Raciborzu dlatego też zapytała jak ten rozwój ma wyglądać i co dla tej uczelni miasto 
może uczynić oprócz udzielanej dotacji. Dalej poprosiła aby doprecyzować termin: udział w 
podatkach i wpływy z podatków i opłat. Następnie zapytała jak będzie wyglądała strategia jeżeli 
chodzi o Raciborskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego, szczególnie w kierunku młodego 
pokolenia.

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita w zakresie współpracy z PWSZ przekazał, że jest w stałym 
kontakcie z uczelnią. Miasto stara się też odpowiadać na potrzeby uczelni. Dodał, że zamiarem miasta
jest też możliwość współkreowania przyszłością uczelni, oczywiście w takim zakresie jaki jest 
możliwy z pułapu samorządu miejskiego. W zakresie RTBS przekazał, że myśli się o dalszej 
rozbudowie budynków mieszkalnych w różnych wariantach, zarówno mieszkalnictwa komunalnego 
jaki i mieszkalnictwa czynszowego tak aby umożliwić zamieszkanie w mieście osobom, które obecnie
nie są członkami naszej wspólnoty samorządowej. 

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że w dniu wczorajszym odbył się senat uczelni i największym 
zgłaszanym problemem jest akademik, gdzie 1/3 jest wyremontowana, ale szuka się inwestora  na 
dalszą część obiektu. Uznała więc, że w zakresie współpracy ważne będzie wspólne poszukanie 
takiego inwestora.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że będą prowadzone rozmowy z uczelnią w tym 
zakresie.

 Radny Piotr Klima wskazując na to, że jest to pierwszy raport warto zasięgnąć informacji w innych 
samorządach jak był on tam przedstawiany. Dalej wskazał, że wartość restrykcyjna tego dokumentu 
jest duża, są już miasta gdzie takie raporty nie zostały przyjęte, a nie udzielenie wotum zaufania w 
kolejnych dwóch latach skutkuje wymianą władzy samorządowej. Dalej zapytał na ile ma to być 
materiał informacyjny, a na ile oceniający czy też zawierający nawet krytykę. Za ważne uznał 
możliwość porównania liczb raportu oraz wyrażenie twórczej krytyki. Następnie przekazał, że w 
poprzedniej kadencji, przed zmianą opcji politycznej we władzach miasta, ówczesnej opozycji bardzo
przeszkadzało blokowanie wszelkich jej inicjatyw przez koalicję. Na ile udało się to zmienić, na 
dzisiaj trudno to jeszcze powiedzieć. Dalej wskazał, że w raporcie brakowało mu szczegółowej 
struktury uchwał, tj. kto wyszedł z jej inicjatywą. Następnie uznał, że warto aby z raportem zapoznać 
Związek Miast Polskich, który taki wzór zaproponował oraz organy wyższe, jak Sejm RP. Uznał 
również, że należy mieszkańców bardziej zachęcić do lektury raportu i możliwości odniesienia się do 
niego. Dalej wskazał na potrzebę wykazania w raporcie aktywności Przew. RM, komisji Rady czy 
klubów radnych tak aby nie wyglądało, że jedyną aktywną osoba w samorządzie jest Prezydent 
Miasta. Dalej podkreślił, że samorząd na przełomie kadencji otrzymał narzędzia umożliwiające 
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imienne głosowanie elektroniczne, a mieszkańcy dodatkowo otrzymali możliwość śledzenia obrad w 
internecie. Na koniec poprosił aby w imieniu Klubu Radnych RSS Nasze Miasto stanowisko do 
niniejszego raportu przedstawiła radna Anna Ronin.                

 Radna Anna Ronin na początku przekazała, że jest to nietypowa sytuacja, że po debacie nad raportem 
obejmującym działania poprzednio urzędującego prezydenta, głosować się będzie udzielenie wotum 
zaufania obecnemu prezydentowi. Dalej w przedstawionym stanowisku Klubu Radnych RSS Nasze 
Miasto – zał. Nr 4 przekazała, że wiele działań opisanych w raporcie okazało się nieskutecznych bądź
niezrealizowanych. Takimi zadaniami są działania na rzecz poprawy transportu zbiorowego, opieszałe
działania w zakresie realizacji RDRP,  kosztowna rewitalizacja ul. Długiej, która w 90% pochłonęła 
kostka brukowa, mimo budowy nowych ścieżek rowerowych brak nadal jej spójnej sieci. Dalej 
wskazała, że raport pomija też istotne kwestie związane z działaniami na rzecz pozyskania 
profesjonalnej stacji monitorującej jakość powietrza. Dalej przekazała, że w zasobie MZB nie były 
wystarczająco efektywnie prowadzone działania dostosowujące zasób do wymagań uchwały 
antysmogowej sejmiku. Dostrzega się również problem niewłaściwego wykorzystania zasobu 
jednostek kulturalnych miasta. Nie odniesiono się do problemu przed którym stoi raciborska oświata. 
Dalej wymieniła, że najbardziej istotnymi tematami w ostatnim czasie jest polityka mieszkaniowa i 
depopulacja. Ocenia się, że określona w raporcie liczba osób oczekujących na mieszkania jest 
sztucznie zaniżona poprzez funkcjonujące w warunkach najmu lokalu kryterium metrażowe oraz 
posiadanie tytułu prawnego do innego lokalu. Uznano więc, że brak skutecznej polityki 
mieszkaniowej jest głównym ograniczeniem w walce z depopulacją. Na tym polu miasto poniosło 
porażkę, a świadczy o tym spadek liczby mieszkańców poniżej 50 tys. Zauważono jednak i 
pozytywne aspekty działalności miasta, docenić należy zaangażowanie mieszkańców poprzez ich  
aktywny udział w wykorzystaniu środków budżetu obywatelskiego. Na terenie miasta prężnie działają
organizacje społeczne to jednak jest zbyt mało by w pełni pozytywnie odnieść się do omawianego 
dokumentu. Jednak pomimo zastrzeżeń do przedstawionego raportu Klub Radnych RSS Nasze Miasto
będzie głosował za udzieleniem wotum zaufania obecnemu prezydentowi. Dalej podkreśliła, że rok 
2019 będzie czasem wspólnej pracy (rady i prezydenta) nad rzetelną realizacja strategii rozwoju 
miasta, tak aby wszyscy radni mogli zgodnie poprzeć następny raport.           

 Radna Anna Szukalska przedstawiła stanowisko Klubu Radnych Niezależnych Michała Fity 
wskazując na początek na wyjątkowość tego pierwszego raportu i głosowania nad wotum zaufania. 
Dalej uznała, że tak naprawdę dopiero w czerwcu 2020 roku będzie można zobaczyć ile zmieni się w 
konsekwencji działań obecnego prezydenta. Mając na uwadze powyższe przekazała, że Klub Radnych
Niezależnych Michała Fity udzieli obecnemu prezydentowi wotum zaufania, co należy potraktować 
jako pewien rodzaj kredytu zaufania. Dalej wskazała, że dla wszystkich radnych najważniejsze 
powinno być dobro miasta i dobro jej mieszkańców. Radni chcą się angażować w tą pracę ale to 
prezydent jest niejako takim „koniem pociągowym”, stąd też oczekiwania będą duże. Wskazała, że 
mieszkańcy dokonując wyboru oczekiwali nie tylko zmiany osobowej ale realnych i konkretnych 
zmian. Przypomniała też że pierwszymi priorytetami prezydenta miały być komunikacja, demografia i
inwestycje. W zakresie komunikacji negatywnie ocenia się dotychczasowe działanie ze względu na 
tempo prowadzonych prac w kluczowych inwestycjach jakim są RDRP i szybki dojazd do autostrady,
czy dalsza część obwodnicy. W kwestii demografii zastrzeżenia odnoszą się do podsumowania ze 
str.112 gdzie dostrzega się niespójność tego wniosku końcowego ze sformułowaniami w samej treści 
raportu. Wskazała, że w tej materii wnioskami odpowiadającymi rzeczywistości są wnioski ze str. 113
raportu. W kwestii inwestycji podkreślono, że niezwykle istotne jest pozyskiwanie środków 
zewnętrznych przy czym musi to być powiązane z uzasadnionymi potrzebami samych inwestycji. 
Negatywnym przykładem jest efekt uzyskany poprzez przebudowę ul. Długiej. Natomiast pozytywnie
oceniono rezygnację z projektu rewitalizacji Pl. Długosza. Pozytywnie ocenia się też realizację 
programu wspierania przedsiębiorczości. Marzeniem jednak pozostaje pozyskania inwestora z 
zakresu technologii informatycznych czy uruchomienie takiego kierunku na PWSZ. Wśród dalszych 
niezbędnych działań wymieniła m.in. dalsze działania na rzecz ograniczenia zanieczyszczania miasta, 
działania na rzecz racjonalizacji wydatków na oświatę, realne i skuteczne wykorzystanie potencjału 
transgranicznego położenia miasta.                      

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że obecny prezydent piastuje swój urząd od 21 listopada 2018 r. i 
trudno oceniać ten okres jako intensywny. Dalej podkreślił, że obecny rok też jest w części realizacją 
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jeszcze przez niego przygotowanych przedsięwzięć. Dalej podkreślił, że oceniając warto kierować się 
osobistymi przemyśleniami, a nie kierować się internetowymi poglądami, który nie do końca są  
prawdziwe i powszechne. Wskazał, że za dużo jest stwierdzeń tego typu, że „nic nam się nie podoba”.
Przykładem jest ul. Długa, gdzie projekt był wielokrotnie konsultowany z mieszkańcami i z 
właścicielami lokali na tej ulicy. Wskazał, że to ci właściciele wnosili o likwidację wysokiej zieleni. 
Dalej dla przykładu wskazał, że ostatni problem z ratownikami wodnymi został oceniony w mieście 
jak sprawa rangi III wojny światowej. Następnie podkreślił, że ten raport ocenia dobrze, przy czym 
stwierdził, że niektórych zapisów by tak nie sformułował. Uznał, że te stwierdzenia o powstrzymaniu 
niekorzystnych trendów są zbyt daleko idące. Zgodził, że z tym, że depopulacja nas dotyka ale 
również i obecnemu prezydentowi będzie trudno to zjawisko zniwelować w krótkim okresie czasu. 
Dalej stwierdził, że realizacja strategii i polityk, a zwłaszcza gdy chodzi o demografie wymaga czasu. 
Podkreślił, że nawet rządowy program 500+ nie spowodował znaczącego wzrostu liczby 
mieszkańców. Uznał, że ta polityka przyniesie efekty, ale po 10 – 15 latach. Dalej pokreślił, że ostatni
okres był realizacją wielu projektów. W tym miejscu wskazał, że na Park Jordanowski gdzie udało się
pozyskać 95% środków, dzięki temu, że poczekano. W zakresie braku odniesienia treści raportu 
przekazał, że jest to pierwszy raport i dlatego sprawiał on pewną trudność. Ujęto w nim więc sprawy 
najważniejsze, pomijając m.in. kwestie współpracy radnych i prezydenta. Dalej uznał, że na tle 
innych miasta nie jesteśmy na straconej pozycji, a polityka wspierania przedsiębiorczości zaczyna 
przynosić już efekty. W kwestii opieszałości przy projekcie RDRP przekazał, że doprowadził ten 
projekt do takiego stanu, że jest on realizowany, choć niewiele brakowały by on upadł. Należy więc 
oceniać to jako nasz wielki sukces i wspierać obecnego prezydenta w dalszych działaniach na rzecz 
zrealizowania całej obwodnicy. Dodał, że wszyscy radni biorą odpowiedzialność za to miasto  bez 
względu czy są w koalicji, czy w opozycji. Dodał, że radni opozycji też będą wspierać prezydenta 
przy wszystkich istotnych dla miasta sprawach ale dobrze by było aby głos tych radnych był czasami 
wysłuchany. Na koniec życzył, aby raport za obecny roku udało się poprawić w stosunku do 
obecnego i aby każdy następny był jeszcze lepszy.    

3) Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji w debacie zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/107/2019 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum 
zaufania. 

5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2018 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak w skrócie przedstawiła dane zawarte w sprawozdaniu 
finansowym oraz w sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2018 rok. Dodatkowo wskazała, że 
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sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2018 rok było badane przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Katowicach, która wydała pozytywną o nim opinie. Przedmiotowe sprawozdania 
były również badane przez Komisję Rewizyjną, która również wydała pozytywną opinię oraz wniosła
do Rady o udzielenie Prezydentowi Miasta absolutorium z jego wykonania. Ponadto wskazała, że 
przedmiotowa opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej również były badane przez RIO, które wydało o 
nim pozytywną opinię. Dalej wyjaśniła kwestie udziału gminy w podatkach. Następnie uznała, że 
realizacja dochodów odbywała się w sposób liniowy. Natomiast procentowa realizacja wydatków nie 
odbiega od realizacji wydatków z lat poprzednich.  

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła stanowisku klubu radnych „RSS Nasze Miasto” w 
sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta – zał. Nr 5. Wskazała, że radni klubu nie 
wnoszą uwag co do zgodności z prawem przedstawionych sprawozdań z wykonania budżetu za 2018 
r. i będą głosować za udzieleniem absolutorium. Dodała, że radni klubu nie są jednak 
usatysfakcjonowani realizacją założeń budżetowych w 2018 roku oraz mają nadzieję na istotne 
zmiany w polityce finansowej i rzeczowej obecnej kadencji.  Dalej przedstawiła projekty, które mimo
planu nie zostały zrealizowane w 2018 roku. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2018 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/108/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok.  

6. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2018 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez Prezydenta Miasta sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2018 rok. 

 Radna Anna Szukalska przedstawiła stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone w przyjętej uchwale z 
dnia 5 czerwca br. w której  pozytywnie opiniuje się wykonanie budżetu miasta za 2018 rok oraz 
wnosi do Rady Miasta o udzielenie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium za 2018 rok.  Dalej 
przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
miasta za 2018 rok. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.
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 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka mając na uwadze wniosek Komisji Rewizyjnej, opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach, opinie pozostałych komisji oraz brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2018 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/109/2019 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

7. Uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/110/2019 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak  przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 r. wraz z autopoprawką, jak również założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.
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 Radny Marcin Fica przekazał, że szkoda, że Prezydent Miasta nie znalazł w budżecie środków na 
dodatkowe patrole policji w okresie letnim. Dalej zapytał  o szczegóły dotyczące przekazania 
środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu oraz o 
wskazanie konkretnych odcinków dróg dojazdowych do gruntów rolnych, które mają zostać 
zrealizowane. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że na ostatniej sesji zgłosił interpelację w sprawie wynagrodzeń 
pracowników OSiR-u. W odpowiedzi uzyskał informację, że sprawą zajmie się dopiero nowy 
kierownik. Dalej wskazał, że zanegowano porozumienie zawarte przez poprzedniego kierownika. 
Dodał, że prawdopodobnie od 2020 roku obligatoryjnie nie będzie wliczana wysługa lat do 
najniższego wynagrodzenia. Dalej wskazał, że chodzi tu o osoby najniżej uposażone w tym zakładzie.
Uznał, że nie chciałby za chwilę usłyszeć, że trzeba zamknąć obiekt, bo nie ma osób chcących 
pracować za tak niską pensję.   

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że tym razem też będzie wspierał radnego Henryka Mainusza. 
Dodał, że nie rozumie na jakich zasadach osoba pełniąca obowiązki dyrektora podjęła decyzje o nie 
realizowaniu zapisów porozumienia podpisanego przez wcześniejszego dyrektora. Dalej wskazał, że 
w poprzedniej kadencji w szkołach, przedszkolach, żłobku i na ośrodku wprowadzono takie regulacje,
tak aby do najniższego wynagrodzeni nie wliczać wysługi. Uznał, że cofnięcie tych regulacji w 
ośrodku wymagałoby decyzji w stosunku do każdego pracownika. Dalej podkreślił, że w parlamencie 
czeka na przyjęcie ustawa regulującą to odgórnie. Wskazał więc, że i tak wynagrodzenie te będzie 
trzeba podnosić, a do tego wyrównać. Uznał więc, że w działaniach podjętych w ośrodku, ktoś 
popełnił błąd. Poprosił więc, aby Prezydent Miasta jeszcze raz to sprawdził. Dalej wskazał, że 
rozumie interwencyjnie działania ośrodka w zakresie ratowników, niemniej nie chciałby aby za 
chwilę zabrakło kasjerki i ośrodek będzie zamknięty. Wskazał, że wynagrodzenia na ośrodku są 
generalnie niskie dlatego też jeszcze raz poprosił Prezydenta Miasta o przyjrzenie się tej sytuacji.

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że ma świadomość tego, że to rynek w jakieś mierze kształtuje 
wynagrodzenia. Z tego też względu trzeba było podnieść pensje ratownikom. Dalej wskazała, że teraz
różnica między pensjami ratowników na obiektach miejskich i obiektach marszałkowskich jest 
znacząca. Dodała, że za tym idzie cały dodatkowy personel, który w tym okresie ma dodatkowo 
wzmożoną pracę.  Uznała, że warto przyjrzeć się kompleksowo wynagrodzeniom na ośrodku. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w zakresie wynagrodzeń pracowników ośrodka są 
wieloletnie zaniedbania. Dodał, jednak, że jest przeciwnikiem ręcznego sterowania z najwyższego 
fotela. Raczej chce to zostawić nowemu dyrektorowi. Rozumiejąc ciężką sytuację pracujących tam 
osób uznał jednak, że należy jeszcze ten miesiąc poczekać. Odnośnie dróg polnych to chodzi o ulicę 
Wierzyńskiego. Co do patroli to przekazał, że nie obserwuje się problemu z bezpieczeństwem i na tą 
chwilę nie widzi potrzeby uruchomienia dodatkowych patroli. W zakresie środków dla straży 
pożarnej wyjaśnił, że chodzi o możliwość zakupu dwóch mniejszych samochodów: jednego  do 
przewozu ludzi, drugiego jako samochodu kwatermistrzowskiego. Dodał, że do tego zakupu 
dokładają się oba szczeble samorządu. 

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) wskazał, że będzie to kolejny miesiąc, gdzie pracownicy ci będą
pozbawieni wyższego wynagrodzenia w  związku z tym zapytał czy nastąpi nadpłacenie tego od 
stycznia. 

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że nie prosił Prezydenta Miasta o ręczne sterowanie ale
o sprawdzenie czy nie nastąpiło naruszenie praw pracowniczych. Uznał, że jakiś komunikat tym 
pracownikom się należał.  

 Radny Marcin Fica zapytał co będzie zrobione na ul. Wierzyńskiego i czy to jest już powiązane z 
planowanym przebiciem do miasta.

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że te samochody dla straż y pożarnej są niezbędne do 
prowadzenia działań na terenie powiatu gdy trzeba wymieniać sekcje. Wskazał, że dzięki temu w 
takich sytuacjach nie będzie trzeba wysyłać ciężkiego samochodu.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że w ramach realizacji przedłużenia ulicy 
Wierzyńskiego w kierunku na kolonię Pawłów ma zostać wykonany kilometrowy odcinek drogi z 
tłucznia, na co jest szansa pozyskania środków z Urzędu Marszałkowskiego bo nasz wniosek został 
pozytywnie oceniony i znajduje się na liście wniosków do dofinansowania w tym roku.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
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zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok wraz z autopoprawką.
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław 
Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica , Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/111/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok. 

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/112/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził 15 minutową przerwę od godz. 17:40 do godz. 17:55.

2) Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
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Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , 
Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/113/2019 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

9. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zarządzenia poboru 
podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego na terenie Miasta Racibórz w 
drodze inkasa, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zarządzenia poboru 
podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego na terenie Miasta Racibórz w drodze 
inkasa, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/114/2019 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 
zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego na terenie Miasta 
Racibórz w drodze inkasa, określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

10. Raport monitoringowy Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz na lata 
2015 – 2020.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że przedmiotowy raport został w wystarczający sposób 
przedstawiony na komisjach i następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy
punkt obrad.

11. Uchwała w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
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Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/115/2019 w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.

12. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Racibórz (po autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/116/2019 w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Racibórz.

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/461/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
września 2017 r. w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/461/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
września 2017 r. w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/117/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/461/2017 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 27 września 2017 r. w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu. 
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14. Uchwała w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/118/2019 w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w 
Raciborzu. 

15. Uchwała w sprawie nadania statutu jednostce organizacyjnej pod nazwą: „Arboretum Bramy 
Morawskiej” w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania statutu jednostce organizacyjnej pod nazwą: „Arboretum 
Bramy Morawskiej” w Raciborzu ( po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Stanisław Borowik , Krystyna Klimaszewska , Ludmiła Nowacka 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/119/2019 w sprawie nadania statutu jednostce organizacyjnej pod nazwą:
„Arboretum Bramy Morawskiej” w Raciborzu.

16. Uchwała w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.
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Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , 
Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik , Krystyna Klimaszewska 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/120/2019 w sprawie przydzielenia dotacji na sfinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

17. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że przedmiotowa uchwała zgodnie z przepisami zostanie przyjęta 
w dwóch głosowaniach.  Następnie z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowania.
Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w 
jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu z jednoczesnym rozstrzygnięciem o sposobie rozpatrzenia 
uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania, 
zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 
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Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/121/2019 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu, położonych 
w Raciborzu przy ul. Koszalińskiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu, 
położonych w Raciborzu przy ul. Koszalińskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/122/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działek gruntu, położonych w Raciborzu przy ul. Koszalińskiej. 

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od osób fizycznych, nieruchomości położonej 
w Raciborzu przy ul. Gliwickiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od osób fizycznych, nieruchomości 
położonej w Raciborzu przy ul. Gliwickiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/123/2019 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od osób fizycznych, 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Gliwickiej. 
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20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 
dzierżawy nieruchomości przeznaczonych na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonych w Raciborzu przy ul. Dąbrowskiego 1, ul. Dąbrowskiego 3-5, ul. 
Stalmacha 13, ul. Długiej 40, ul. Długiej 42, ul. Pracy 15-17, ul. Opawskiej 78-80 i ul. Stalmacha 7a.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umów dzierżawy nieruchomości przeznaczonych na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości położonych w Raciborzu przy ul. Dąbrowskiego 1, ul. Dąbrowskiego 3-5, ul. 
Stalmacha 13, ul. Długiej 40, ul. Długiej 42, ul. Pracy 15-17, ul. Opawskiej 78-80 i ul. Stalmacha 7a. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/124/2019 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
trybu zawarcia umów dzierżawy nieruchomości przeznaczonych na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości położonych w Raciborzu przy ul. Dąbrowskiego 1, ul. Dąbrowskiego 
3-5, ul. Stalmacha 13, ul. Długiej 40, ul. Długiej 42, ul. Pracy 15-17, ul. Opawskiej 78-80 i ul. Stalmacha 
7a. 

21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do Raciborskiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o w Raciborzu prawa własności nieruchomości 
gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do Raciborskiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o w Raciborzu prawa własności nieruchomości 
gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 
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Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/125/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie w formie aportu do 
Raciborskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o w Raciborzu prawa własności 
nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej. 

22. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.

 Radny Piotr Klima przekazał, że po długiej dyskusji Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy te dwa dokumenty są spójne gdyż w regulaminie jest mowa, że zużyte
akumulatory oddajemy w punktach sprzedaży. Natomiast w kolejnej uchwale jest mowa, że zużyte 
akumulatory można przywieźć na PSZOK. Dodał, że podobnie jest gdy chodzi o opony. Dalej 
wskazał na zapisy związane z workami po nawozach oraz na podwójne zapisy o akumulatorach w 
drugiej uchwale. Następnie zwrócił uwagę na to, że mieszkańcy domów jednorodzinnych będą 
otrzymywać bezpłatnie worki na bioodpady, natomiast mieszkańcy wspólnot i spółdzielni będą 
musieli wyposażyć śmietniki w odpowiednie kubły we własnym zakresie. Wskazał na przykład 
Miasta Warszawy, gdzie wszystkich wyposaża się w niezbędne pojemniki. Uznał, że na ten cel można
przeznaczyć środki programu. Wskazał, że zakup wszystkich niezbędnych kubłów przez miasto 
będzie tańszym rozwiązaniem niżby miały takiego zakupu dokonać osobno poszczególne wspólnoty.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że na Komisji GMOŚiBP była mowa o przygotowaniu informacji na 
temat ilości osób, które zadeklarowały brak selektywnej zbiórki odpadów. 

 Radny Mirosław Lenk odniósł się do terminów odbioru bioodpadów i uznał, że nie wyobraża sobie 
przetrzymywania wyodrębnionych takich odpadów w damach jednorodzinnych przez dwa tygodnie. 
Uznał więc, że będzie z tym problem, bo mieszkańcy nie będą tego robić i będzie to sztuczny zapis. 
Dalej przekazał, że rozumie to, że częstszy odbiór tych odpadów z zabudowy jednorodzinnej 
spowoduje wzrost opłaty.  

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz odpowiadając radnemu 
Marcinowi Ficy przekazała, że oba dokumenty są spójne. Przepisy są tak skonstruowane, że 
niezależnie od selektywnej zbiórki odpadów, odpady takie można przekazywać również na PSZOK. 
W zakresie pojemników i ich zakupu przez zarządców to propozycja przyjęta w projekcie uchwały 
wynika z przeliczenia kosztów. Koszty te zapewne będą większe po przetargu. Decyzja w tym 
zakresie pozostaje jednak w gestii radnych.  

 Kierownik Referatu Odpadów Komunalnych Mariola Wierzbicka odpowiadając na zapytanie z 
Komisji GMOŚiBP przekazała, że brak prowadzenia selektywnej zbiórki odpadów zadeklarowało w 
111 deklaracjach co daje sumę 243 mieszkańców.    

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) zapytał dlaczego ma wzrosnąć opłata z tytułu zakupu pojemników 
dla wszystkich mieszkańców, skoro pozostały środki programu.  

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że gmina wyposażając
mieszkańców w pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów, zarówno w dzwony jaki i ewentualnie w 
pojemniki na bioodpad, musi te pojemniki dezynfekować i to też jest określane w przetargu. Dalej 
wskazała, że zielone pojemniki gmina tylko przekazała mieszkańcom, ale obowiązek ich 
utrzymywania jest już po stronie mieszkańców. 

 Radny Marcin Fica uznał, że pojemniki na bioodpady można przekazać wspólnotom na takiej samej 
zasadzie jak przekazano pojemniki mieszkańcom na odpady zielone. 

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz wskazała, że jest różnica między 
wspólnotami, a osobami fizycznymi. Dalej przekazała, że są śmietniki, gdzie jest kilka wspólnot i 
będzie wówczas problem, z którą podpisać umowę na taki pojemnik. 

 Radny Marcin Fica zwrócił uwagę, że śmietniki MZB będą wyposażane w śmietniki, z własnych 
środków, a przecież  dodatkowych środków nie mają.

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz wskazała, że MZB ma środki 
pochodzące z czynszów.    

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że wspaniale byłoby gdyby MZB mogło utrzymać się z
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czynszów. Wracając do źródeł przekazał, że Rada Miasta wyszła z założenia, że zabudowa 
wielorodzinna pojemniki już miała. Dodał, że pojemniki te były w różnym stanie technicznym ale 
były. Natomiast w zabudowie jednorodzinnej aby zapromować system selektywnej zbiórki odpadów 
gmina wpisała do specyfikacji, że na wszystkich przerzuca się koszt zakupu worków, teraz 
pojemników na bioodpady. Wskazał jednak, że do końca sprawiedliwe to nie jest bo przecież w 
zabudowie wielorodzinnej mieszkają tacy sami mieszkańcy. Warto więc rozważyć propozycję 
wyposażenia wszystkich w takie pojemniki, tym bardziej, że miasto jest w przeddzień nowego 
przetargu na transport. Dodał, że ma świadomość tego, że będzie to skutkowało nowymi opłatami. 
Sam zakup można sfinansować z oszczędności ale wprowadzenie częstszego odbioru spowoduje 
koszty. Należy się więc nad tym zastanowić. Tym bardziej, że to sanepid opiniuje częstotliwość 
odbioru odpadów więc lepiej nie doprowadzać do problemów. Wskazał, że teraz ustalono minimalny 
czas, bo sanepid sugerował częściej. Uznał więc, że te kwestie należy dokładnie sprawdzić, bo będzie 
ona dotyczyć wszystkich.        

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że sprawa ta była 
konsultowana z innymi gminami i nie odbiega to od rozwiązań innych gmin. Była też mowa o 
nowych przetargach i gminy podtrzymują dotychczasowe częstotliwości, czyli co dwa tygodnie. Dalej
wskazała, że sprawa będzie monitorowana, bo trudno teraz określić jak to będzie wyglądać. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że wiele gmin ogranicza strumień odpadów. Zasadą Raciborza było 
to aby odbierać każdy strumień odpadów, wychodząc naprzeciwko problemów.

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że w przypadku 
pojawienia się problemów miasto będzie reagować.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie można doprowadzić do tego aby mieszkańcy przestali 
segregować odpady.  Ograniczanie odbioru jakichkolwiek odpadów jest totalnym błędem. Dodał, że 
ma świadomość, że w budownictwie wielorodzinnym segregacja wychodzi słabo, bo system 
weryfikacji jest bardzo trudny. W zabudowie jednorodzinnej segregacja jest czymś naturalnym. 
Uznał, że warto więc rozważyć jednorazową pomoc i zakup pojemników do zabudowy 
wielorodzinnej.    

 Radny Marian Czerner zapytał czy poza ustawowym obowiązkiem wyodrębnienia tej frakcji jest też 
ustawowy obowiązek uzyskania jakiegoś poziomu odbioru. 

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz potwierdziła, że jest obowiązek 
uzyskania odpowiednich poziomów odbioru. 

 Radny  Marian Czerner uznał, że selektywna zbiórka odpadów musi być dalej prowadzona bo inaczej 
można spodziewać się kar z tego tytułu.

 Radny Marcin Fica zapytał jak w przyszłości będzie wyglądała sprawa PSZOK-u.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że obecnie PSZOK obsługuje PK, na 

podstawie umowy z firmą odbierającą odpady. Dalej wskazał, że każdy z mieszkańców mając 
nadmiar odpadów z selektywnej zbiórki może ten odpad oddać na PSZOK-u, także bioodpad. 
Natomiast gdy chodzi o przyszłe inwestycje to przekazał, że miasto posiada dwa projekty z 
pozwoleniem na budowę PSZOK-u. Jeden projekt z większym rozmachem przewidywany jest przy 
ul. Rybnickiej 125.   Koszt jego wykonania jest jednak kwotą sięgającą 4 mln zł. Drugi projekt 
dotyczy lokalizacji na terenie PK i jest on szacowany na 1,5 – 2 mln zł. Słabością tego drugiego 
projektu jest niewystarczającą ilość miejsca. Dodał, że miasto będzie aplikowało o środki zewnętrzne,
gdyż na to zadanie można pozyskać do 2 mln zł. Wskazał, że realizacja obiektu na terenie PK 
wcześniej czy później będzie wymagało rozbudowy. Dodał, że jest możliwość aby realizować to w 
dwóch etapach. Alternatywą jest też realizacja dwu etapowa pierwszego projektu przy ul. Rybnickiej. 
Dodał, że tutaj decyzja jeszcze nie została podjęta. Kluczowe będzie uzyskanie dotacji.       

 Radny Marian Czerner przekazał, że cieszy go ta alternatywa. Nie ukrywa, że oglądał już wiele takich
instalacji. Uznał, że należy wypracować jakiś konsensus i zrealizować coś raz ale dobrze. Dalej 
przekazał, że dobrze aby rada miała wpływ na konsultacje projektu.  

 Radna Krystyna Klimaszewska zapytała czy istnieje kontroling częstotliwości odbioru tych odpadów. 
Wskazała, że wielokrotnie spotkała się z sytuacją gdy dzwony są przepełnione, na potwierdzenie 
czego przekazała Prezydentowi Miasta zdjęcia.    

 Kierownik Referatu Odpadów Komunalnych Mariola Wierzbicka przekazała, że samochody 
świadczące usługę odbioru odpadów są wyposażone w urządzenia pozycjonujące. Dodała, że urząd 
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kontroluje to na bieżąco. Poprosiła też o zgłaszanie wszelkich nieprawidłowości do urzędu, bo jest 
wtedy możliwość nakładania na przewoźnika kar.   

 Radna Krystyna Klimaszewska (Ad Vocem) przekazała, że jej zdaniem częstotliwość ta jest za mała. 
Zwłaszcza w okresie letnim. Dalej wskazała, że w mieście powinny zostać przygotowane dodatkowe 
miejsca gdzie mieszkańcy będą mogli wrzucić większe gabaryty odpadów, np. kartony. Wskazała, że 
na osiedlach jest z tym problem.   

 Radny Marian Czerner zapytał czy była przeprowadzana analiza pozwalająca wprowadzić różne 
częstotliwości odbioru odpadów w zależności od pory roku. 

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że wiąże się to ze 
zmianą zapisów uchwały i leży to w kompetencji rady. Zapisy te później przenoszone są do przetargu.

 Radny Marian Czerner przekazał, że analiza pozwoliłaby ocenić czy ma to sens.
 Kierownik Referatu Odpadów Komunalnych Mariola Wierzbicka przekazała, że firma w okresie 

letnim podjeżdża częściej niż to jest w specyfikacji, bo wiedzą, że jak to zostawią to jest to źle 
odbierane. Dodała, że firma ma takie rozeznanie.

 Radny Marian Czerner przekazał, że zapisy umowy teoretycznie pozwalają żądać większej 
częstotliwości. 

 Radna Krystyna Klimaszewska (Ad Vocem) uznała, że wg niej firma działa w oparciu o specyfikację 
i koniczne wydaje się zastosowanie tych zapisów umowy.  

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że każdy odpad 
wysegregowany może być oddany na PSZOK. Następnie wskazała, że firma wie o tych 
problematycznych miejscach i tam starają się częściej podjeżdżać.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/126/2019 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Racibórz. 

23. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.  Dodał, że w trakcie dyskusji na Komisji radny Marcin Fica zgłosił uwagi 
dotyczące funkcjonowania PSZOK-u: braku systemu komputerowego, złej jakości wagi oraz potrzebe
wydłużenia do godziny 20 w jednym dniu w tygodniu odbioru odpadów. Natomiast radny Henryk 
Mainusz poprosił o wyrozumiałość pracowników przy odbiorze odpadów na PSZOK-u aby nie 
zniechęcić ludzi do przywożenia tam odpadów. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF po burzliwej dyskusji pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.
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 Przew. RM Leon Fiołka poprosił o wyjaśnienie przyczyny autopoprawki.
 Kierownik Referatu Odpadów Komunalnych Mariola Wierzbicka przekazała, że autopoprawka 

dotyczy usunięcia podwójnego zapisu z pkt 6 „zużyte baterie i akumulatory”.
 Radna Magdalena Kusy zapytała z  czego wynika, że mieszkańcy oddając więcej niż 100 kg odpadów

zielonych nie otrzymują już worka z ziemią. Dalej uznała, że mieszkańcy za słabo są informowani o 
możliwości otrzymania worka ziemi za oddanie odpadu zielonego.    

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że wynika to z zapisu 
uchwały Rady. 

 Radna Magdalena Kusy poprosiła o uzasadnienie tego zapisu, bo wygląda to na karę za przywiezienie
większej ilości odpadów. 

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że nie jest wstanie 
teraz tego uzasadnienia przedstawić.

 Radna Magdalena Kusy wskazała, że jest to pewien paradoks.   
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że nie sposób jej to 

teraz wyjaśnić, niemniej wskazała, że takie są zapisy, które Rada przyjęła w uchwale. Uchwałę tą 
Rada może oczywiście zmienić.

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że urząd powinien tym zapisom się przyjrzeć i zaproponować ich 
zmianę.

 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz przekazała, że tą uchwałę Rada 
podjęła w 2011 roku, gdy budowana była kompostownia. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (po konsultacjach i 
autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , Krystyna 
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marcin Fica 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/127/2019 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług
w zakresie odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
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Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/128/2019 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu. 

25. Uchwała w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że powołanie zespołu wynika z ustawy. Następnie zaproponował 
aby każdy z klubów radnych zgłosił swojego przedstawiciela, jednego przedstawiciela będą mogli też 
zgłosić radni nie zrzeszeni w klubach radnych. Na ostatnie 5 miejsce  zaproponował – Kierownika 
Biura Rady Miasta Leszka Jureczko. 

 Radny Henryk Mainusz zgłosił kandydaturę radnej Justyna Henek – Wypior. 
 Radny Piotr Klima zgłosił kandydaturę radnej Anny Ronin.
 Radna Anna Szukalska zgłosiła kandydaturę radnego Mariana Czernera.   
 Radna Ludmiła Nowacka zgłosiła kandydaturę radnej Krystyny Klimaszewskiej.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Następnie poprosił o zaproponowanie ze zgłoszonych kandydatów przewodniczącego tej komisji. 
 Radny Michał Kuliga na przewodniczącą zespołu zaproponował radną Krystynę Klimaszewską.  
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na nie zgłoszenie innej kandydatury zarządził głosowanie uchwały w

zgłoszonym składzie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników (w 
składzie: Justyna Henek - Wypior, Annna Ronin, Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska - przew. 
zespołu, Leszek Jureczko). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/129/2019 w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 
na ławników.

26. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza.

 Radna Anna Ronin przekazała, że ustawa zakłada 3 miesięczny termin na rozpatrzenie petycji. 
Jednakże z uwagi, że do Komisji SWiP napływały kolejne skargi, terminy rozpatrzenia 
przedmiotowych petycje były w oparciu o przepisami ustawy przesuwane o kolejne miesiące. Dalej 
wskazała, że komisja musiała zbadać bardzo obszerny materiał i odbyć wiele spotkań. Następnie 
przedstawiła stanowisko komisji zawarte w uzasadnieniach obu uchwał. Dalej podkreśliła, że jednym 
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z powodów przesuwania rozpatrzenia tych petycji była też kwestia przesuwania przedłożenia Radzie 
przez Prezydenta Miasta programu gospodarowania zasobem mieszkaniowym miasta.    

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że Prezydent Miasta będzie musiał kierować się zapisami obecnie 
obowiązującej uchwały rady, która zawiera ograniczenia wynikające z wysokości nakładów 
remontowych w okresie konkretnych lat.  Uznał więc, że Prezydent Miasta nie będzie tego mógł 
zrobić bez zmiany tych zapisów przez Radę. Przypomniał, że zapis ten zaproponowało Dyrektor MZB
w konsultacji z poprzednią Radą. Chodziło o to aby Prezydent Miasta nie mógł dowolnie decydować 
który budynek przeznaczyć do sprzedaży, a który nie. Dalej wskazał, że można oczywiście 
zastanowić się czy te okresy i wskazane nakłady w tej uchwale są właściwe i czy w ogóle takie 
ograniczenia są potrzebne. Wskazał jednak, że problem polega na tym, że MZB utrzymuje się z 
czynszów i wtedy gdy powstaje kolejna wspólnota, a wystarczy sprzedać jedno mieszkanie w danym 
budynku, to MZB musi utrzymywać pozostałe lokale i dodatkowo wpłacać środki na fundusz zarządu 
i fundusz remontowy wspólnoty. Powoduje to zwiększenie dotacji do MZB co jest kosztem gminy. 
Dobrze byłoby aby zawrzeć w uchwale zapisy o konieczności sprzedaży większej ilości mieszkań tak 
aby te koszty się rozkładały bardziej równomiernie. Dalej wskazał, że obowiązkiem gminy jest 
utrzymywanie zasobu mieszkaniowego aby zaspakajać potrzeby mieszkańców w tym względzie. 
Wskazał, że obecnie kolejka czekających na mieszkania wzrosła w wyniku podniesienia kryterium 
metrażowego i podniesienia progu dochodowego. Zaapelował więc o rozwagę w kwestii kierowania 
do sprzedaży kolejnych budynków. Dodał, że zachętą dla mieszkańców jest możliwość skorzystania z
bonifikaty. Wskazał jednak, że Rada podjęła już uchwałę aby ta bonifikata się zmniejszała. Wiele 
miast odeszło już od bonifikat uznając, że zasoby mieszkaniowe się skurczyły, a buduje się niewiele. 
Jeszcze raz podkreślił, że można dyskutować czy wprowadzone okresy amortyzacji są dobre i czy w 
ogóle są potrzebne.      

 Radna Anna Ronin przypomniała, że komisja kierowała się dobrem mieszkańca, brała oczywiście też 
pod uwagę racjonalne gospodarowanie zasobem. Dalej podkreśliła, że komisja nie zgodza się z 
wnioskiem z petycji aby mieszkańcom umożliwić wykup mieszkań z wcześniej obowiązującą 
bonifikatą. Następnie zwróciła uwagę na sprawiedliwe podejście do tematu, wskazując na przykład 
sprzedaży mieszkań w innym pobliskim budynku. Dalej wskazała, że zdaniem członków komisji nie 
było konieczności zmiany przedmiotowej uchwały z programem w sierpniu 2018 r. Wskazała, że 
wówczas to przedłużając obowiązywanie programu o 1 rok zmieniono kryteria remontowe co miało 
wpływ na sytuacje tych dwóch budynków. Wskazała, że remonty były tam wykonane przeszło 10 lat 
temu i o nakładach 400 i 200 tys. zł. Dodała, że Rada będzie jeszcze decydować ostatecznie jakie 
przyjąć warunki.    

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że w żadnym wypadku nie opiniuje wniosku komisji. Wyjaśniał 
tylko czym kierowano się w sierpniu 2018 r. Przypomniał jeszcze raz, że radni muszą kierować się 
racjonalnymi zasadami, a jedną z nich jest obowiązek utrzymywanie zasobu tak aby można było 
zaspakajać potrzeb mieszkaniowe. Dalej wskazał, że zasady te są potrzebne. Niemniej można 
zastanowić się czy te okresy nie są za długie.    

 Radna Anna Ronin wskazała, że nie było by tych petycji, gdyby wcześniej umożliwiono tym 
mieszkańcom wykup lokali. Dodała, że zgoda nawet była, ale obarczona potrzebą szybkiej decyzji na 
jednoczesny wykup wszystkich lokali.      

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że budynki te nigdy nie były na wykazie budynków przeznaczonych
do sprzedaży. Były natomiast rozmowy z mieszkańcami, że jeśli wszyscy lokatorzy wystąpią o wykup
to budynki te będzie można umieścić na tym wykazie.  

 Radna Anna Ronin uznała, że należy trzymać się faktów. Dodała, że komisja dokładnie 
zweryfikowała te dokumenty. Na koniec jeszcze raz wskazała, że warunek jednoczesnego wykupu 
lokali przez wszystkich lokatorów jest warunkiem zaporowym.    

 Radny Mirosław Lenk uznał, że w takim wypadku Prezydent Miasta powinien przychylić się do 
wniosku aby do wykazu budynków przeznaczonych do prywatyzacji wpisać wszystkie budynki. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , 
Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (2)
Mirosław Lenk , Henryk Mainusz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/130/2019 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza. 

27. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt 
Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , 
Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (3)
Marcin Fica , Mirosław Lenk , Henryk Mainusz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Justyna Henek-Wypior
NIEOBECNI (1)
Stanisław Borowik 

Rada podjęła Uchwałę Nr VIII/131/2019 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańca Raciborza. 

28. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że Prezydent Miasta skierował do Rady pismo o konieczności 
wskazania 4 przedstawicieli do pracy w zespole opiniującym projekty złożone w ramach budżetu 
obywatelskiego. W związku z tym poprosił aby kluby radnych oraz radni nie zrzeszeni zgłosili swoich
przedstawicieli. Radni zgłosili następujących przedstawicieli: Marcin Fica, Krystyna Klimaszewska, 
Michała Szukalski. Magdalena Kusy. Następnie Przew. RM zwracając uwagę na potrzebę 
uporządkowania kwestii składania przez radnych interpelacji przekazał, że interpelacje będzie można 
przedstawiać na sesji, ale pod warunkiem wpierw przedłożenia ich przewodniczącemu na piśmie.

 Radna Anna Wacławczyk przedstawiła trzy sprawy:
1) problem z zaśmiecaniem żwirowni na Ostrogu,
2) brak kosza na śmieci przy nowej ścieżce rowerowej na początku Łężczoka oraz potrzeby 

nasadzenie wzdłuż ścieżki drzew owocowych,
3) potrzeby wieczornego podlewania nowych nasadzeń w Parku Jordanowskim. 

 Radny Paweł Rycka na początku podziękował Przew. Komisji OKSRiOS za przesunięcie terminu 
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zorganizowanej wizytacji budynków SP 4. Następnie przedstawił zgłoszone interpelacje:
1) w sprawie wyczyszczenia koryta rzeki Odra na odcinku miejskim,
2) w sprawie wymiany barierek na moście nad rzeką Odrą przy ul. Piaskowej,
3) w sprawie wymiany oświetlenia na moście nad rzeką Odrą przy ul. Piaskowej,
4) w sprawie przeglądu technicznego mostu na ulicy Piaskowej,
5) w sprawie poprawy estetyki terenu pod wiaduktem kolejowym przy ul. Piaskowej,
6) w sprawie uporządkowania terenu Promenady między ulicą Sudecką a Kanałową,
7) w sprawie uporządkowania terenu placu zabaw przy ulicy Sudeckiej, 
8) w sprawie wyboru przez młodzież zespołu który wystąpi podczas Dni Raciborza w 2020 roku.
9) w sprawie wykoszenia "międzywala" w miejskim odcinku Odry,
10) w sprawie wykoszenia wałów w miejskim odcinku Odry. 

 Radny Michał Kuliga na początku podobnie  jak radna Anna Wacławczyk zwrócił uwagę na brak 
kosza na śmieci przy nowej ścieżce rowerowej na początku Łężczoka. Dodał, że kosze takie można 
by rozmieścić również przy moście na kanale Ulga. Następnie przedstawił sprawę potrzeby 
wybudowania w mieście naturalnego toru przeszkód dla rowerów. Dalej wskazał, że nauczyciele 
czekają na decyzję Prezydenta Miasta w sprawie wyboru budynku dla SP4. Odnośnie Dni Raciborza 
uznał, że celowe jest uruchamianie bezpłatnej komunikacji ale nie by odwozić mieszkańców ale by 
ich przede wszystkim przywozić. Następnie przedstawił złożone interpelacje:

1) w sprawie darmowej komunikacji miejskiej dla dzieci w czasie wakacji,
2) w sprawie akcji Straży Miejskiej "Bezpieczny plac zabaw",
3) w sprawie naprawy uszkodzonego urządzenia na placu zabaw OSiR przy Zamkowej,
4) w sprawie konferencji z okazji wyborów 4 czerwca 1989 r.    

 Radny Marcin Fica oprócz złożonych na piśmie interpelacji zapytał Prezydenta Miasta jakie działania 
podjął w sprawie utrzymania oddziału wewnętrznego raciborskiego szpitala. Dalej zwrócił się o 
przycięcie drzew przy ul. Ogrodowa 44. Następnie zwrócił uwagę na potrzebę uzgodnienia z Wodami
Polskimi późniejszego terminu likwidacji przejazdu przez wały. Dalej zwrócił uwagę na potrzebę 
naprawy fontanny na skwerze Księdza Pieczki. Zapytał też Prezydenta Miasta na kiedy planuje 
spotkanie z mieszkańcami w sprawie Pl. Długosza.   

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała informację o ogłoszeniu przez Marszałka Województwa 
Śląskiego konkursu w ramach budżetu obywatelskiego. Dodała, że propozycją jest zgłoszenie do 
konkursu budowy dużej tężni na terenie ZSOMS. Poprosiła radnych o rozpropagowania tej idei wśród
mieszkańców w czasie głosowania.    

 Radna Krystyna Klimaszewska przedstawiła dwie informacje. Najpierw podziękowała za ostatnią 
odpowiedź na interpelację dotyczącą drogi dojazdowej do szpitala. Następnie przedstawiła sprawę  
ogłoszenia jakie ukazało się na mieście w kwestii awarii sieci ciepłownicze, a co za tym idzie 
uciążliwości dla wielu mieszkańców w związku z brakiem ciepłej wody przez 4 dni.    

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące tematy:
1) w sprawie występu Raciborskiej Orkiestry Dętej na uroczystościach w kościele na Ostrogu w 

dniu 8 lipca 2019 r.,
2) w sprawie Kongresu Kresowian na Jasnej Górze w dniu 7 lipca 2019 r. ,
3) w sprawie promocji miasta w pociągu Pilecki relacji Racibórz – Warszawa,
4) w sprawie zmian w radach nadzorczych spółek miejskich, gdzie zdaniem radnego wcześniej było 

tak, że skład rady nadzorczej musiał być zaakceptowany przez Radę Miasta,
5) w sprawie PK pytał o kroki podjęte przez radę nadzorczą PK i nadzór właścicielski w celu 

sprawdzenia informacji dostarczonych w piśmie podpisanym „poparzeni kawą”, czy w PK działa 
skutecznie powołany zarząd, czy stanowisko zaprezentowane przez prezesa w Nowinach jest 
zgodne ze stanowiskiem właściciela i rady nadzorczej, dlaczego rada nadzorcza nie 
przeprowadziła konkursu oraz czy są obecnie przeprowadzane jakieś zewnętrzne postępowania w
związku z domniemanymi nieprawidłowościami.

 Radna Justyna Henek-Wypior przedstawiła przedłożone interpelacje:
1) w sprawie uporządkowania wysepki przy ulicy Gliwickiej,
2) w sprawie uszkodzonych studzienek kanalizacyjnych przy ulicy Olimpijczyka,
3) w sprawie parkingu przy ulicy Powstańców Śląskich,
4) w sprawie IX Raciborskiego Festiwalu Średniowiecznego.
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 Radny Mirosław Lenk odnosząc się do odpowiedzi na wcześniejsze interpelacje przekazał, że 
Prezydent Miasta słusznie pisze o tym, że radni podejmując decyzję o sprzedaży Pl. Długosza 
zwolnili go z jakichkolwiek konsultacji. Niemniej uważa, że ta legitymizacja w przyszłości nie 
powinna  go zwalniać z konsultowania innych ważnych projektów. Wskazał, że mimo mocnej 
legitymizacji konsultacje zawsze są potrzebne. Warto z tego trybu korzystać. W tej kwestii uznał 
również, że nie powinno być uchwał ze sobą sprzecznych. Wskazał, że w uchwale o rewitalizacji są 
zapisy o jeszcze starym zagospodarowaniu Pl. Długosza. Uznał, że przed sprzedażą terenu powinno 
się to w tej uchwale zmienić. Następnie przekazał, że jest rozczarowany odpowiedzią w sprawie 
bonifikat z tytułu przekształcenia wieczystego na własność. Wskazał, że wiele miast takie uchwały 
podjęło. Mając więc na uwadze, że skarb państwa stworzył naszym mieszkańcom możliwość 60% 
bonifikat przy jednorazowej zapłacie, takie samo uregulowania można by wprowadzić w stosunku do 
wieczystego na terenach miejskich. W związku z tym przygotował projekt uchwały, który w 
pierwszej kolejności przekaże przewodniczącym klubów, a formalnie już z podpisami 
przewodniczącemu rady, w późniejszym terminie.       

 Radna Magdalena Kusy przedstawiła przedłożoną interpelację w sprawie odpowiedzi PZD w 
Raciborzu w sprawie zmiany organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic Piaskowej, Szkolnej oraz 
Sudeckiej. 

 Radny Paweł Rycka podziękował za zaproszenie prezesa PRD na sesję i jednocześnie wycofał swoje 
zaproszenie z uwagi na przedstawione przez Prezydenta Miasta informacje w odpowiedzi na jego 
interpelacje. Dodał, że z informacji tej jasno wynika, że kroki zostały poczynione już wcześniej, a nie 
dopiero teraz. Życzy też aby to przedsiębiorstwo się dalej rozwijało i oby jak najszybciej je 
przeniesiono zgodnie z tamtym wnioskiem.   

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał o możliwość otwarcia 3 oddziału przedszkolnego w Zespole 
Szkolno - Przedszkolnym Nr 4. Wskazał, że jest tam nadmiar 20 dzieci. Warto więc temu się 
przyjrzeć i to załatwić. 

 Radny Jarosław Łęski w ślad za wypowiedzią radnego Piotra Klimy z debaty nad raportem o stanie 
gminy przedstawił prośbę o przygotowanie dla radnych materiałów pozwalających na określenie 
wymogów, o których mówi przepis art. 28aa, pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym czyli ram raportu 
o stanie gminy.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na wszystkie pisemne interpelacje odpowie na 
piśmie. Jedynie w kwestii przedszkola w Studziennej przekazał, że rozmowy z grupą rodziców trwają.
Decyzja w tej kwestii jeszcze nie zapadła, a kolejne spotkanie odbędzie się w najbliższy piątek.     

29. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął VIII sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 20:09.  

                                                                  Przewodniczący Rady

                                                                   Leon Fiołka 

Przygotował(a): Leszek Jureczko 
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